



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي

كيغالي، رواندا

15-11 تشرين الأول / أكتوبر 2022



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

الرقم 3

الجريدة اليومية

الخميس، 13 تشرين الأول / أكتوبر 2022

المكان	الاجتماع	التوقيت
قاعة MH4 الطابق الأرضي	مكتب اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة* (جلسة مغلقة)	10:30 – 09:00
قاعة المحاضرات الطابق الأول	الجمعية العامة - مناقشة البند الطارئ - مواصلة المناقشة العامة	13:00 – 09:00 10:00 – 09:00 13:00 – 10:00
قاعة MH1 الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان إتمام صياغة مشروع القرار في جلسة عامة	13:00 – 09:00
قاعة AD11 الطابق الأرضي	فريق عمل الاتحاد البرلماني الدولي بشأن الحل السلمي للحرب في أوكرانيا (جلسة مغلقة)	12:30 – 09:30
قاعة AD10 الطابق الأرضي	لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين (جلسة مغلقة)	13:00 – 09:30
قاعة MH2 الطابق الأرضي	اجتماع جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية	12:30 – 10:00



قاعة MH3 الطابق الأرضي	مكتب اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين* (جلسة مغلقة)	12.30 – 11.00
قاعة MH4 الطابق الأرضي	مناقشة متكافئة الفرص	13:00 – 11:30
قاعة MH2 الطابق الأرضي	اجتماع جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية	17:30 – 14:30
قاعة MH4 الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين - انتخابات - حلقة نقاش حول موضوع: أثر الحرب والنظائير المرتكبة ضد السكان المدنيين - حلقة نقاش حول موضوع: الحرب وتغير المناخ باعتبارهما مسيبتين لانعدام الأمن الغذائي العالمي	18:30 – 14:30
قاعة المحاضرات الطابق الأول	الجمعية العامة - مواصلة المناقشة العامة - جزء خاص حول البرلمانات المراعية للمنظور الجندي كلمات رئيسية: سعادة السيد مارتن تشونغونغ، الأمين العام للاتحاد البرلماني الدولي السيد إبراهيم عمر، عضو برلماني، نيوزيلندا السيدة إيما فوراهارو روباغوما، رئيسة لجنة الشؤون السياسية والجنديرية	18:00 – 14:30 16:00 – 14:30 16:30 – 16:00
قاعة MH1 الطابق الأرضي	لجنة الصياغة المحتملة بشأن البند الطارئ*	18:30 – 14:30
قاعة MH3 الطابق الأرضي	ورشة عمل حول تغير المناخ	16:30 – 15:00
قاعة AD10 الطابق الأرضي	حلقة نقاش حول موضوع الدعوة الى انقاذ منطقة الساحل: التصدي لتدهور البيئي وآثاره على انتشار الإرهاب	18:00 – 16:00



معلومات عامة

يوصى بشدة بارتداء الكمامة (تغطي الأنف والفم) في جميع الأوقات في مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC)، إلا عند الأكل أو الشرب.

فعاليات أخرى*

12:45 – 14:15 فعالية جانبية بشأن أوكرانيا – (قاعة MH3 الطابق الأرضي – مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC))

الواجب الدولي لمنع الإبادة الجماعية: دور البرلمان

* ليست هذه الفعاليات جزءاً من برنامج العمل الرسمي. وهي منظمة تحت طائلة المسؤولية الحصرية للمنظمين.

الصحافة والاتصالات

يقع جناح الاتصالات في الباحة. يرجى المرور للاطلاع على أحدث منشورات الاتحاد البرلماني الدولي، أو الاشتراك في نشرتنا الإخبارية أو طرح أي أسئلة حول المنصات الرقمية للاتحاد البرلماني الدولي. ترد أيضاً كمية محدودة من المنتجات الترويجية للمندوبين الذين يساهمون في دعم الاتحاد البرلماني الدولي!

ويبحث فريق الاتصالات دائماً عن أعضاء برلمانيين لإجراء مقابلات معهم حول الممارسات والخبرات البرلمانية المفيدة. إذا كنتم مهتمون بإجراء مقابلة معكم كجزء من سلسلة فيديوهات الاتحاد البرلماني الدولي، فيرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني التالي:

[.press@ipu.org](mailto:press@ipu.org)

وستعمل دائرة الصحافة، الواقعة في خيمة الصحافة خارج باحة مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC)، طوال فترة انعقاد الجمعية العامة للرد على استفسارات وسائل الإعلام والمساعدة في تيسير المقابلات الصحافية. يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني التالي: press@ipu.org إذا كان لديكم أي أسئلة.

وإن المركز الصحافي (خيمة الصحافة) مجهز بحواسيب وإنترنت وشاشات لمتابعة أعمال الجمعية العامة.

ويرجى الانضمام إلى المحادثات عبر وسائل التواصل الاجتماعي، من خلال استخدام هاشتاغ #IPU145

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

وسيتم نشر صور من الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي على فليكر Flickr، الواردة على الرابط التالي:

ipu.org/145pics



معلومات أخرى

قائمة المشاركين: نود تذكير الوفود بأن قائمة المشاركين المؤقتة متاحة للاطلاع عليها على تطبيق الجمعية العامة وأنه تم طباعة عدد محدود فقط من النسخ. من أجل ضمان دقة قائمة المشاركين النهائية، يرجى من الوفود إبلاغ السيدة كيرستن تاتام بأي تغييرات في مكتب التسجيل والمعلومات بحلول الساعة 12:00 من يوم الجمعة 14 تشرين الأول/أكتوبر 2022. وستنشر قائمة المشاركين النهائية على الموقع الإلكتروني للاتحاد البرلماني الدولي.

شبكة واي-فاي Wi-Fi:

تتوفر شبكة واي-فاي Wi-Fi مجانية للمندوبين في مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC).

هوية المستخدم: IPU145

كلمة المرور: @Kigali!





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

145th IPU Assembly

Kigali, Rwanda
11-15 October 2022



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

No. 3

JOURNAL Thursday, 13 October 2022

Time	Meeting	Place
09:00 – 10:30	Bureau of the Standing Committee on Sustainable Development* <i>(closed session)</i>	Room MH4 Ground Floor
09:00 – 13:00 09:00 – 10:00 10:00 – 13:00	Assembly <ul style="list-style-type: none">- Debate on the emergency item- Continuation of the General Debate	Auditorium First floor
09:00 – 13:00	Standing Committee on Democracy and Human Rights Completion of drafting in plenary of the draft resolution	Room MH1 Ground Floor
09:30 – 12:30	IPU Task Force on the peaceful resolution of the war in Ukraine <i>(closed session)</i>	Room AD 11 Ground Floor
09:30 – 13:00	Committee on the Human Rights of Parliamentarians <i>(closed session)</i>	Room AD 10 Ground Floor
10:00 – 12:30	ASGP Meeting	Room MH2 Ground Floor
11:00 – 12:30	Bureau of the Standing Committee on Peace and International Security* <i>(closed session)</i>	Room MH3 Ground Floor
11:30 – 13:00	Parity debate	Room MH4 Ground Floor
14:30 – 17:30	ASGP Meeting	Room MH2 Ground Floor
14:30 – 18:30	Standing Committee on Peace and International Security <ul style="list-style-type: none">- Elections- Panel discussion on the theme: <i>The impact of war and atrocity on civilian populations</i>- Panel discussion on the theme: <i>War and climate change as triggers of global food insecurity</i>	Room MH4 Ground Floor
14:30 – 18:00 14:30 – 16:00 16:00 – 16:30 16:30 – 18:00	Assembly <ul style="list-style-type: none">- Continuation of the General Debate- Special segment on Gender-sensitive Parliaments: <i>Keynote addresses:</i> <i>Martin Chungong, IPU Secretary General</i> <i>Mr. Ibrahim Omer, MP, New Zealand</i> <i>Ms. Emma Furaha Rubaguma, Chairperson of the Committee on Political Affairs and Gender</i>- Continuation of the General Debate	Auditorium First floor
14:30 – 18:30	Possible drafting committee on the emergency item* <i>(closed session)</i>	Room MH1 Ground Floor
15:00 – 16:30	Workshop on Climate Change	Room MH3 Ground Floor
16:00 – 18:00	Panel discussion on the theme <i>The Call of the Sahel: Addressing environmental degradation and its effects on the proliferation of terrorism</i>	Room AD 10 Ground Floor

GENERAL INFORMATION

It is **strongly recommended to wear a face mask (covering nose and mouth)** at all times in the KCC, except when eating or drinking.

OTHER EVENTS*

12:45 – 14:15: Ukraine Side Event (MH3, ground floor, KCC)

The international duty to prevent genocides: The role of parliaments

** Events not part of the official programme. Organized under the sole responsibility of the sponsored organizers.*

PRESS AND COMMUNICATIONS

The **Communications Stand** is in the Concourse. Please pass by to see the latest IPU publications, to sign up to our newsletter or to ask any questions about IPU digital platforms. We also have a limited amount of merchandising for delegates which contribute to amplifying IPU!

The Communications team is always looking for MPs to interview about good parliamentary practice and stories. If you're interested in being interviewed as part of the IPU's video series, please contact press@ipu.org.

A **Press service** located in the Press marquee, outside the Concourse, KCC, will operate throughout the Assembly to answer media enquiries and help facilitate press interviews. Please contact press@ipu.org if you have any questions.

The Media Centre (Press marquee) is equipped with internet-connected computers and monitors to follow the Assembly proceedings.

On social media, please join the conversation using #IPU145

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

Photos from the 145th Assembly of the IPU will be posted on Flickr [ipu.org/145pics](https://www.flickr.com/photos/ipu/145pics)

OTHER INFORMATION

List of Participants: Delegations are reminded that the provisional List of Participants is available for consultation on the Assembly App and that only a limited number of copies have been printed. In order to ensure the accuracy of the final List of Participants, delegations are kindly requested to report any changes to Ms. Kirsten Tatam at the Registration and Information Desk by **12 noon on Friday, 14 October 2022**. The final List of Participants will be published on the IPU website.

WIFI NETWORK:

There is a free WIFI network available in the KCC for delegates.

**USER ID: IPU145
PASSWORD: @Kigali!**